



**Iraqi Ministry of Higher Education and Scientific Research**  
**University of Mosul – College of Nursing**



**Nursing Students' Opinions Toward The Suicide**

**A graduation project submitted by:**

**Sarah Saeed Adress**

**Noor Badr El\_Din Mahmoud**

**Layla Haji Sito**

**Yosra Abdullah Eiada**

**Submitted To:**

The Council Committee of the Clinical Nursing Science Department  
College of Nursing/ University of Mosul

In partial fulfillment of the requirement for the degree of bachelors of science  
in nursing

**Supervised by:**

**Dr. Nawaf Mohammed Dhahir Al-Sabaawy**

Lecturer

## ABSTRACT

**Background of the study:** Culture and religion have had a clear impact on people's opinions toward suicide. Suicide and suicidal behavior among adolescents and young adults is a significant social and psychological problem.

**Aim of the Study :**The study aimed to assess opinions of nursing students of Mosul university regarding suicide and suicidal behaviors.

**Objectives of the Study:** The purpose of the study was to identify the extent of opinions of students of the College of Nursing about suicide and the extent of suicide refusal in society.

**Materials and Method:** A descriptive design using the assessment approach was conducted for the period from 1<sup>st</sup> January 2022 to 30<sup>th</sup> April 2022 to estimate nursing students' opinions toward suicide. A sample of (117) undergraduate nursing students who were selected from college of nursing/Mosul university. The data were collected through using a special questionnaire after the validity and reliability of it were estimated. The questionnaire was founded by the researchers after reviewing many related literatures, it is composed of two main parts: **Part-I:** Students' socio-demographical data such as ( age , gender, marital status, stage (classes), type of study). **Part-II:** This part is included a five likert-scale. It is concerned with (24)statements to assess students' opinions toward suicide. Due to Covid-19 pandemic, the questionnaire was sent to the respondents via Google form. All data were collected by means of self-administered technique.

**Results:** The result indicated that all subjects of the study are (117) nursing students. Their ages are between (18 -  $\geq$  30 ) years old. The findings showed that most students were scored "agree" with items of the scale. They accounted for (34.27%)of the sample.

**Conclusions :**The study concludes that most students were scored "agree" with items of the scale concerning suicide based on the study scale.

**Recommendations:** The study recommends that there is an urgent for carrying out future studies aimed at building an understanding of opinions and trends towards suicide and suicidal behaviors. The study also recommends that there is a necessity for conducting seminars and awareness programs in all media about suicide and encourage all topics that preventing suicidal behaviors among adolescents and adults in the society

**Keywords:** Opinion , Nursing Students, Suicide.

### الخلاصة

**خلفية البحث:** للثقافة والدين تأثير واضح على آراء الناس تجاه الانتحار. يعتبر الانتحار والسلوك الانتحاري بين المراهقين والشباب مشكلة اجتماعية ونفسية كبيرة.

**أهداف البحث:** ان الغرض من الدراسة هو التعرف على مدى آراء طلاب كلية التمريض حول الانتحار ومدى رفض الانتحار في المجتمع. هدفت الدراسة إلى تقييم آراء طلاب التمريض في جامعة الموصل تجاه الانتحار والسلوك الانتحاري.

**منهجية البحث:** تم إجراء تصميم وصفي باستخدام نهج التقييم لفترة من 1 كانون الثاني 2022 إلى 30 نيسان 2022 لتقدير مواقف طلاب التمريض تجاه الانتحار. عينة قوامها (117) طالب تمريض جامعي تم اختيارهم من كلية التمريض / جامعة الموصل. تم جمع البيانات من خلال استبيان خاص بعد تقدير صدقها وموثوقيتها. أسس الاستبيان من قبل الباحثين بعد مراجعة العديد من الأداب ذات الصلة ، ويتكون من جزأين رئيسيين: الجزء الأول: البيانات الاجتماعية والديموغرافية للطلبة مثل (العمر ، الجنس ، الحالة الاجتماعية ، المرحلة ، الفصول ، نوع الدراسة) الجزء الثاني: تم تضمين هذا الجزء في مقياس من خمسة ليكرت . يهتم ب (24) عبارة لتقييم آراء الطلاب تجاه الانتحار. بسبب الوباء Covid-19 ، تم إرسال الاستبيان إلى المستجيبين عبر نموذج Google. تم جمع جميع البيانات عن طريق تقنية الإدارة الذاتية.

**النتائج:** أشارت النتائج إلى أن جميع الخاضعين للدراسة هم (117) طالب تمريض. تتراوح أعمارهم بين (30 ≥ - 18) سنة. أظهرت النتائج أن معظم الطلاب حصلوا على درجات "موافقون" على عناصر المقياس. وشكلوا (27.34%) من العينة ..

**الاستنتاجات:** استنتجت الدراسة بأن معظم الطلاب حصلوا على درجات "توافق" مع بنود المقياس المتعلقة بالانتحار بناءً على مقياس الدراسة.

**التوصيات:** أوصت الدراسة بأن هناك ضرورة ملحة لإجراء دراسات مستقبلية تهدف إلى بناء فهم للآراء والاتجاهات نحو الانتحار والسلوك الانتحاري. كما أوصت الدراسة بضرورة إقامة ندوات وبرامج توعوية في جميع وسائل الإعلام حول الانتحار وتشجيع كافة الموضوعات التي تمنع السلوك الانتحاري بين المراهقين والبالغين في المجتمع.

**الكلمات المفتاحية:** آراء، طلبة تمريض ، انتحار.



وزارة التعليم العالي والبحث العلمي العراقية  
جامعة الموصل / كلية التمريض



آراء طلبة كلية التمريض تجاه الإنتحار

مشروع تخرج تقدم به:

سارة سعيد ادريس      نور بدر الدين محمود  
ليلى حجي سيتو      يسرى عبد الله عيادة

الـى:

مجلس فرع العلوم التمريضية السريرية كلية التمريض / جامعة  
الموصل كجزء من متطلبات الحصول على شهادة البكالوريوس  
في علوم في التمريض

بأشراف:

د نواف محمد ظاهر السبعاعي

مدرس